
 

 

 
Referat 

 
 

Skolebestyrelsesmøde tirsdag 

den 12. september kl. 18.00- 20.00 

 
                                          
 

 

 
STED: Hjallerup Skole, lærerværelset 

         Husk at lave aftale med eleverne, der skal med. 
 
 

 
 

 
DELTAGERE 
 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   

Mikael Christensen                HJ  Gitte Olsson FL afbud 
Henrik H. Mikkelsen               HJ  Doris Nielsen FL  
Kirsten Højmose Schnabel    HJ  Susanne Jensen KL  
Mads U. H. Pedersen     FL afbud Jens Lindhardt HJ  
Berit Rosenkilde          FL ude-

blev 
Ledere:   

Michael Brücher FL afbud Lissi Bang Pedersen FL  
Søren Nøhr KL  Lise Lybæk KL  
Flemming Wittenberg KL afbud Anne Grethe Nielsen HJ  
Maj Britt Overgaard KL     

Elever:      

Daniel Helledie FL  Pia Bering   
Ronja Kjær Nielsen HJ  Hans Jørgen Bæk   
Amanda Wittenberg KL afbud    
 
 

 
   
DAGSORDEN 
 

 
1. Referat fra sidste møde. 

Er der spørgsmål/kommentarer til 
     det udsendte referat 
 

 
 

 
Ingen kommentarer til udsendte referat. 
 



Side 2 

 

 
 
 
 

2. Tema.  
Skolebestyrelsesarbejdet frem-
adrettet. 
Status på de grupper der er ned-
sat. En snak i grupperne om de 
stadig er relevante og det eventu-
elle fremtidige arbejde. 
Skal der være en gruppe der ar-
bejder med skolebestyrelsesval-
get? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Udvalgene drøftede fremadrettede fokusom-
råder. 
 
Arbejdsgrupper og fokus: 
 
Læring og trivsel, Motivation, Den inter-
nationale dimension 
Omdøbes til Læring og Trivsel. Første ar-
bejdsopgave er udarbejdelse af en antimob-
bestrategi for distriktet i samarbejde med 
læringsmiljøvejlederne på skolerne.   
Medlemmer: Lise, Kirsten og Anne-Grethe 
 
Forældre-samarbejde og forældre-
inddragelse 
Udarbejde forslag til en forældreinddragel-
sespolitik, herunder booste kommende be-
styrelsesvalg. 
Medlemmer: Søren, Mads, Maj Britt, Gitte, 
Hans Jørgen, Pia, Helle Faber  
 
Retningslinjer og principper i Skolebesty-
relsen  
Arbejdet med eftersyn og redigering forven-
tes færdigt inden maj 2018. 
Medlemmer: Susanne, Doris, Mikael 
 
Bygninger og vedligeholdelse 
(toiletter) 
Udvalget følger budgetprocessen tæt med 
særlig fokus på KL og FL og tildeling af øko-
nomiske midler til renovering af toiletter.  
Næste fokusområder for udvalget bliver 
handicap adgang til skolerne herunder au-
tomatisk døråbning på Hjallerup skole, loka-
ler til håndværk og design. 
 
Status på Observatoriet ved Hjallerup Skole 
– Hjallerup Astronomiske Forening arbejde 
med at søge midler hos flere forskellige fon-
de i henhold til Samvirkes retningslinjer på 
området. 
Medlemmer: Henrik, Flemming, Jens 
 
IT 
Udvalget står standby indtil der opstår et 
behov på området. 
 
Kontakt til Støtteforeninger og det omgi-
vende samfund 
Udvalget arbejder videre med ideer fra sid-
ste skoleår.  
Melemmer: Søren, Berit, Michael Ring 
 



Side 3 

 

 
 

3. Elever. 
Er der noget fra de enkelte sko-
ler? 

 
 

 
 
HJ: Efterspørger ideer til aktiviteter til 12-
pausen fra eleverne fra KL. Stiller spørgsmål 
til Bestyrelsen – ”Er det muligt at gå flagru-
ten i pausen?” Ledelsen kommer med en 
holdning som efterfølgende drøftes med 
elevrådet og lærerne. 
 
FL: Har haft besøg af elever fra 6. årgang 
fra KL. Der er planlagt 2 lignende dage i ja-
nuar og maj. 
Har afholdt emnedag omkring ”Fugle” for alle 
elever på skolen. 

      
4. Sager 

 
Lærernes dag: 
Skal vi lave noget der? 
 
 
 
 
 
Skolefotografering. 
Hvor tit skal det være? 

 
 
 
 
 
 
 
Lukning af Klokkerholm skole 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

5. Meddelelser 

  
 
 
 
Punktet blev drøftet. 
 
 
 
 
 
 
Drøftelse på baggrund af en forældrehen-
vendelse gående på oplevelsen af et øko-
nomisk pres at skulle købe billeder hvert år. 
Bestyrelsen beslutter at holde fast ved den 
nuværende løsning i henhold til, at det er 
frivilligt om hvorvidt man ønsker at købe en 
hel billedpakke eller blot dele heraf (eks. kun 
klassebillede). 
 
 
Grundet lugt fra kloaksystemet har Klokker-
holm skole været lukket. Eleverne undervi-
ses midlertidigt i byens Beboerhus, Klubhus, 
SFO samt i Hjallerup Idrætscenter og i Hjal-
lerup skoles aula. K-Klassens elever under-
vises i Spejdergården. 
Skolens AMR og ledelse har under hele pro-
cessen været i løbende dialog med Brøn-
derslev Kommune. 
Der er foretaget forskellige målinger, der 
ikke tyder på giftigt indhold. Kloaksystemet 
er blevet udluftet og der arbejdes stadig på 
at finde årsagen til lugten. 
Ledelsen har håndteret sagen professionelt 
og med stor vægt på kommunikation til ele-
ver og forældre. 
Når situationen er overstået foretager besty-
relsen en evaluering af hele forløbet  
 
 
 
 
 
 



Side 4 

 

 
 
           Personalesituationen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Orientering vedr. kørsel til  
           k. klasserne. 
            
 
 
 
 
 
 
 
           Formanden. 
  

 
 
 
HJ har ansat ny læringsmiljøvejleder pr. 
1/10-2017. 
KL ansat års-og barselsvikar. 
FL har fortsat en sygemelding blandt pæda-
gogerne. 
Skoleleder i FL stopper enten 31/11 eller 
31/12-2017. Der igangsættes en ansættel-
sesproces.  
 
 
Hans Jørgen og Lise har deltaget i møde på 
kørselskontoret, som efterfølgende vil udar-
bejde en beskrivelse af elever fra K-klassens 
rute fra hjem til KL. Der var imødekommen-
hed ift. at gøre noget ved problematikken. 
Forældre til elever i K-klassen giver udtryk 
for utilfredshed med skiftende chauffører og 
biler, hvilket skaber forvirring.  
Det er et opmærksomhedspunkt, at eleverne 
skal hentes på mange forskellige adresser. 
Hans Jørgen og Lise følger op på sagen. 
 

6.   Eventuelt. 
           

Hans Jørgen har spurgt en konsulent på 
rådhuset ift.at igangsætte en proces med at 
formulere et fælles værdigrundlag for alle tre 
skoler. Hun kan evt. deltage på næste besty-
relsesmøde. 

 

       Næste skolebestyrelsesmøde  
       Onsdag den 11. oktober på  
       Flauenskjold Skole 

 

 

Udgivelsesdato:      Referent: Anne-Grethe Nielsen 

 


